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CONSILIUL LOCAL ALEŞD 
 

PROCES VERBAL 
 

Încheiat azi 27.04.2017 cu ocazia şedinţei ordinare a Consiliului Local Aleşd conform 
dispoziţiei primarului nr. 167 din 21.04.2017. 

 Preşedinte de şedinţă conform Regulamentului este dl. consilier Vancea Viorel .  
 La şedinţă sunt prezenţi un numar de 16 consilieri din cei 17 în funcție, 1 absent 
(Vancea Daniel). 

Preşedintele de şedinţă - Începem şedinţa prin a vota procesul verbal al ședinței anterioare 
din 20.04.2017.Preşedintele de şedinţă supune la vot procesul verbal, care se aprobă cu 15 
voturi pentru și o abținere, astfel se adoptă Hotararea nr. 55 care face parte integrantă din 
prezentul proces verbal. 
Preşedintele de şedinţă–Avem încă un proiect pe ordinea de zi: „Proiectul de hotărâre 
pentru „Modificarea HCL nr. 75/2016 privind aprobarea proiectului „CREȘTEREA CALITĂȚII 
VIEȚII URBANE-AMENAJARE PARC ARENA SPORTIVĂ” și a cheltuielilor legate de 
proiect”- inițiator primar 
Preşedintele de şedinţă–supun la vot suplimentarea ordinii de zi, aceasta se votează cu 13 
voturi pentru, 2 abțineri și un vot împotrivă- suplimentarea a fost aprobată. 
Preşedintele de şedinţă– ordinea de zi împreună cu proiectul suplimentar: 
1.Proiect de hotărâre pentru completarea Programului anual de achiziții publice pe anul 2017, 
aprobat prin HCL nr. 43/2017-inițiator primar 
2.Proiectul de hotărâre pentru „Modificarea HCL nr. 75/2016 privind aprobarea proiectului 
„CREȘTEREA CALITĂȚII VIEȚII URBANE-AMENAJARE PARC ARENA SPORTIVĂ” și a 
cheltuielilor legate de proiect- inițiator primar 
Preşedintele de şedinţă -Supun la vot ordinea de zi cu cele două proiecte. Aceasta a fost 
aprobată cu 15 voturi și un vot împotrivă, astfel se adoptă Hotararea nr. 56 care face parte 
integrantă din prezentul proces verbal. 
Preşedintele de şedinţă– trece la punctul 1 de pe ordinea de zi, dă citire proiectului de 
hotărâre: „Proiect de hotărâre pentru completarea Programului anual de achiziții publice pe 
anul 2017, aprobat prin HCL nr. 43/2017”-inițiator primar 
Preşedintele de şedinţă dă cuvântul comisiilor: 
          Comisia Buget – aviz favorabil.   
          Comisia Juridică – aviz favorabil. 
          Comisia Urbanism – aviz nefavorabil. 
          Comisia Învăţământ – aviz favorabil 
Preşedintele de şedinţă- „Dacă sunt discuţii...” 
Dl cons.Cipleu : „Vreau să pun câteva întrebări pentru că unele dintre ele le-am pus în 
comisie și nu am primit un răspuns care să mă edifice, respectiv acuma o spun ca și o 
concluzie, prima , și aștept confirmare din partea inițiatorului- achiziție mobilier stradal, 20 de 
băncuțe, am înțeles că se vor plasa în parcuri.” 
Dl primar : „Unde va fi nevoie!” 
Dl cons.Dubău :„D-l Primar, ce-i asta, cum le-ați identificat?” 
Dl cons.Cipleu :„Unde sunt?  
Dl primar : „Întotdeauna s-au cumpărat…” 
Dl cons.Dubău :„Dv. ați spus că vreți 20 băncuțe, înseamnă că ați identificat acele 20 de 
locuri, nu vi se pare normal ca acest onorat Consiliu local să știe unde se pun acele băncuțe, 
să nu ajungă vreuna la Lugaș sau în altă parte, pot apărea discuții, vă dați seama!” 
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Dl primar : „Deci vor fi pe E60.” 
Dl cons.Dubău :„Câte?” 
Dl cons.Cipleu :„Pe E60?” 
Dl cons.Dubău : „Pe E60 circulă mașini, da?” 
Dl primar : „Acestea sunt felinare și probabil și în parc, Bogdi știe exact!” 
Dl cons.Dubău : „Unde este Bogdi?” 
Dl primar : „A plecat de aici!” 
Dl cons.Dubău : „Dl. Primar, dv. veniți cu niște chestii… Habar n-aveți de materiale, mai 
înainte v-am spus, vă pronunțați pe legi dacă-s rele sau bune, nici nu știți materialele de aici.” 
Dl primar : „Întotdeauna au fost 20-30 băncuțe pe stoc la Salubri, s-a eliberat stocul de 
băncuțe, au venit de la o Asociație, au cerut 2 băncuțe, am mers și am pus în timpul anului.” 
Dl cons.Dubău : „Unde este referatul de necesitate pentru băncuțe? Deci facem achiziții 
numai așa, că ni se năzare nouă. Cumpărați elefant, d-le Primar! Faceți referat și cupărați 
elefant!.” 
Dl cons.Cipleu :„De-asta am întrebat, am auzit că pe E60, unde d-le să pui băncuțe pe E60, 
să fim serioși, în traficul ăla să pui băncuțe, să stea pe băncuțe să vorbească cu ăia din 
mașină?” 
Dl primar : „Dacă nu va fi bine, le vom reloca unde va fi cerere pentru ele, eu nu duc nicio 
băncuță acasă….” 
Dl cons.Dubău : „Am tot discutat aici.” 
Dl cons.Cipleu :„Despre seriozitate.” 
Dl cons.Dubău : „Despre seriozitate. De prioritizarea investiției, că avem bani puțini și să 
vedem cum îi drămuim și să vedem ce facem cu ei. În primul rând când cheltuim un ban, mă 
duc cu ei să-i cheltui unde am o necesitate, dv. nici nu știți unde vreți să puneți băncuțe dar le 
pun acolo în stoc, că voi vedea eu, poate îi trebuie la Pali, acasă.” 
Dl. viceprimar : „D-le, vă rog frumos!”  
Dl primar : „Dl. Viceprimar, unde se pun, că și dv. ați participat....” 
Dl. viceprimar : „Se pun pe E60!” 
Dl cons.Dubău : „Pe E60 merg mașinile.” 
Dl. viceprimar : „Pe E60 se lățește trotuarul din față la Raiffeisen.” 
Dl cons.Dubău : „Și dv. o să faceți promenadă și loc de odihnă la șosea.Cine vă lasă pe dv. 
să puneți băncuțe la șosea, să stea omul la șosea să-l mai lovească mașina acolo pe 
băncuță?” 
Dl. viceprimar : „Va fi delimitat cu parapeți.” 
Dl cons.Dubău : „D-le, dv. puneți băncuțe pe marginea E60?” 
Dl. viceprimar : „Da, nu, pe trotuar, nu pe E60.” 
Dl cons.Dubău : „Și vi se pare o treabă bună?” 
Dl. viceprimar : „Încercăm, dacă n-o să fie folosite le mutăm, și restul se pun în parcuri.” 
Dl cons.Dubău : „D-lor, dv. faceți azi, pun băncuțe aici, nu-i bine, mâine o mut în altă parte, 
eu asta vorbesc, despre o programare, ce D-zeu vreți să facem cu orașul ăsta sau cum vreți 
să arate, măi frate?” 
Dl cons.Joldea :„Dacă-mi dați voie și eu am cerut la Pădurea Neagră 5 băncuțe, nu știu câte 
o să-mi dea din astea?” 
 
Dl cons.Dubău : „Dar noi aici când votăm, că de aceea am întrebat, 5 bănci la Pădurea 
Neagră, 3 în curtea școlii, 7 la Tinăud, 2 pe trecerea de pietoni din centru, asta-i bătaie de 
joc!” 
Dl primar : „12 pe E60, 5 la Pădurea Neagră, 3 în parcuri.” 
Dl cons.Dubău : „Haideți, d-le, stăm acuma să le inventariem, astea trebuiau inventariate.” 
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Dl cons.Cipleu :„Să depășim momentul, deci înțeleg că nu știm, important e să le 
cumpărăm, nu contează unde le punem. La punctul care îmi propune să fie nr. 72 în 
programul ăsta adaptat de achiziții publice- achiziție lucrări de împrejmuire teren 100 
ml(gard)- delimitare drum –ieșire în str. T. Vladimirescu, conform condițiilor contractuale, 
10.000 lei. V-aș ruga, pentru că dl. Dem nu a fost în măsură …” 
Dl primar : „Da, știu despre ce este vorba, când s-a negociat cu oamenii să cedeze...” 
Dl viceprimar : „S-a cumpărat.” 
Dl primar : „S-a cumpărat, gardul este până în drum și trebuie mutat cu 2 m.” 
Dl. viceprimar : „Cu drumul, ei au, cum au delimitarea aici, drumul va veni aici iar în partea 
cealaltă se mută gardul.”  
Dl cons.Cipleu :„Dl viceprimar, că mi-ați explicat frumos, la momentul când s-a…, dacă este 
vorba de achiziția terenului pentru deschiderea unei străzi care să accesibilizeze terenul din 
spatele blocurilor DN cu ieșirea în T. Vladimirescu.” 
Dl. viceprimar : „Da, este vorba de aceea.”  
Dl cons.Cipleu :„A fost de vreo 3 ori în Consiliul local și atunci nu a spus nimeni că noi ne 
obligăm să facem gard, și a fost vorba că ne obligăm să plătim 12 euro pe mp iar mie îmi ..., 
că de aceea v-am întrebat, -conform condițiilor contractuale-, păi, dacă consiliul local 
cumpără un teren cu 12 euro mp, ce contract și-a permis nu știu cine să încheie prin care mă 
obligă pe mine,- să ce? Să votez ceva ce s-a stabilit deja? Păi, cine a semnat acel contract 
de vânzare- cumpărare mi-a pus mie în cârcă?” 
Dl. cons. Dubău : ”Aoleu! Aoleu!.” 
Dl.  primar : ”Nu scrie în contract...” 
Dl cons. Cipleu : ”Păi scrie aici „conform condițiilor contractuale”,- care contract? Adică i-am 
dat omului 12 euro pe mp și m-am obligat să-i fac și gard? Asta întreb! Asta trebuie pusă în 
HCL.” 
Dl. primar : ”Nu-i facem gard, îi mutăm gardul, gardul există pe partea astalaltă a drumului.” 
Dl cons. Cipleu : ”Habar aveți, permiteți-mi să vă spun că nu știți despre ce vorbiți acolo, 
sunt gardurile făcute de vecinii respectivilor, nu-i mutăm gardul d-nei de acolo ci îi facem gard 
la ăsta de la care am cumpărat.” 
Dl. primar : ”De vecini, da.” 
Dl cons. Cipleu : ”Conform condițiilor contractuale”, - ce contract s-a încheiat excedând 
prevederile HCL ? 
Dl cons. Dubău : ”D-na Secretar, vă rog să notați ca o solicitare să ne prezentați contractul 
de vânzare- cumpărare.” 
Dl cons. Cipleu : ”Ne jucăm aici…Consiliul local este o simplă anexă, d-le, observ eu!” 
Dl cons. Dubău : ”Este o batjocură, este așa o chestie, ne călcăm în cap, ne batem joc!” 
Dl. primar : ”Se mută sau se face gard acolo?” 
Dl. cons. viceprimar : ”Se face gard!” 
Dl cons. Dubău : ”Dar mai pun o întrebare, ați cumpărat terenul ca să faceți drum, voi faceți 
gard întâi, stați un pic, noi am cumpărat un teren...” 
Dl. cons. viceprimar : ”Să delimităm.” 
Dl cons. Dubău : ”Ce să delimităm? L-ai cumpărat terenul ăla ca să faci drum, păi fă drumul 
prima dată, că o să îmborzi gardul când o să lucrezi la drum.” 
Dl. primar : ”Bine, scoatem poz. 72 până la lămurirea situației.” 
Dl cons. Cipleu : ”Lămurirea situației, în cel mai bun caz, ar fi ca să plătească cine s-a 
obligat contractual, personal, aceste cheltuieli.” 
Dl. primar : ”Nu cred că este în contract așa ceva.” 
Dl cons. Dubău : ”Așteptăm!” 
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Dl cons. Cipleu : ”Și chiar v-aș ruga, ca să n-avem dubii, o copie după contractul de 
vânzare-cumpărare, pentru că atunci ori cel care face referatele de necesitate este un 
mincinos, ori cel care a făcut contractul de vânzare-cumpărare a excedat prevederile HCL, 
ceea ce nu mi se pare… Pentru că altfel Consiliul ăsta local este ceea ce pare și devine, o 
simplăanexă a Administrației care hotărăște înainte și după, acest Consiliu validează prin 
votul majorității.” 
Dl. primar : ”O să primiți contractul și până la lămurirea situației retrag acest pct. 72.” 
Dl cons. Cipleu : ”Bun! Mulțumesc! O altă chestiune: trebuie să mă declar încântat că ați 
găsit în bugetul local suma necesară pentru achiziția dalelor, rigole dublu armate pentru 
șanțurile pluviale de pe str. Cloșca și Eminescu, dar îmi pare rău că totuși nu ați sesizat că 
sunt necesare și pe Horea.” 
Dl. primar : ”Da, am văzut comentariile...” 
Dl cons. Cipleu : ”Nu, comentariile le-ați văzut pe pagina mea de facebook, este foarte bine 
că le-ați văzut, dar trebuia, dacă tot le citiți, să le luați în considerare nu pe ale mele, pe ale 
cetățenilor care stau pe strada respectivă. 
Dl. primar : ”O să vedem veniturile care vor fi și o să ....” 
Dl cons. Cipleu : ”Nu, deci ca să ne lămurim, am câteva observații aici și aș vrea să le tratați 
cu seriozitate, am văzut oferta de preț, este ok, nu comentez asupra ei decât asupra pct. 5 
care de fapt este pct. 4, că-s numerotate greșit - 1,2,3 ar trebui să fie materialele și 5 
manoperă-montaj. Eu aș propune ca pentru str. Horea să se aloce o sumă echivalentă cu 
asta de la Eminescu de 15.000 lei, pentru că este vorba numai de una dintre părțile din stradă 
și nici aceea până în capăt, că parte din ele și-au mutat riverani.” 
Dl.  primar : ”Încă o dată, am ajuns acolo la poz. 4, care ar trebui să fie, da!” 
Dl cons. Cipleu : ”Deci aș vrea să se introducă o poziție cu dală dublu armată pentru str. 
Horea cu o sumă prevăzută de 15.000 lei ca să fim acoperiți și eu aș renunța la pct. care se 
numește manoperă-montaj pentru că mi se pare foarte scump, 25.000 lei, și nu în sensul de a 
renunța efectiv, ci vă fac o propunere care mi se pare de bun-simț, acești 25.000 lei, vedem, 
facem o calculație de preț să oferim pentru montare dale care practic înseamnă descărcarea 
din mașină și montare.” 
Dl.  primar : ”Nu, nu, că nu-s turnate ca lumea și trebuie să le ajusteze, am fost pe teren, 
trebuie să le ajusteze, nu sunt toate la fel.” 
Dl cons. Cipleu : ”Haideți să vă fac o propunere...” 
Dl.  primar : ”Trebuie să le ajusteze cu disc diamantat, unu-i mai sus, altu-i mai jos, e tot, tot 
valuri acolo.” 
Dl cons. Cipleu : ”Am o propunere : în primul rând m-aș fi bucurat să avem aici 3 oferte și în 
al 2-lea rând, având în vedere că avem în subordine, în sensul că nu în subordine direct și 
unic acționar, ”Salubri”, să le dăm lor lucrarea asta. Eu cred că s-ar bucura ”Salubri” de 
20.000 lei, au mașină, încarcă de unde trebuie și dacă n-au un flex, să-și cumpere, le dau eu 
bani dacă nu au prevăzut în buget.” 
Dl.  primar : ”Nu este o problemă.” 
Dl cons. Cipleu : ”Și un disc diamantat și cu 20.000 lei ajutăm ”Salubri”, la care suntem unici 
acționari, are mașină, încarcă de pe T. Vladimirescu și le pozează la locul lor pe șanțuri și am 
ajutat și asta din subordine, să-și facă o calculație de preț să vedem dacă n-ajungem la 
același și atunci ajutăm și ”Salubri” și rezolvăm și Horea.” 
Dl.  primar : „Bine!” 
Dl cons. Cipleu :„Eu propun să se suplimenteze cu 15.000 lei ca să avem acoperit pentru 
str. Horea și fără manopera asta care...” 
Dl.  primar : ”Se scade din manoperă.” 
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Dl cons. Cipleu : ”Rugăm 3 oferte, inclusiv de la Salubri, să vedem dacă Salubri care este 
unitatea noastră, 100%, acționari ...” 
Dl.  primar : ”Facem achiziția pe dale.” 
Dl cons. Cipleu : ”S-ar putea ca și la ”Salubri” să-i convină cu 200 milioane să facă treaba 
asta și ajutăm ”Salubri” care a ajuns să-și vândă buldoescavatorul ca să nu știu ce, să ne 
gândim și la ce avem în propria noastră curte, este tot firmă locală, apropos de programul de 
campanie.” 
Dl.  primar : ”Deci, d-na Secretară...” 
D-na secretar : ”Se suplimentează suma de la poziția ...” 
Dl.  primar : ”Suma este propusă de oferta de preț.” 
D-na secretar : ”Deci, dl. Primar, eu discut de suma din program, nu am treabă cu oferta.” 
Dl.  primar : ”Nu, nu, suplimentăm suma.” 
Dl. cons. Jurcuț : ”La Peștiș ar trebui pus, încă, pe Valea de Șinteu.” 
D-na secretar : ”Deci completăm cu o poziție nouă programul sau suplimentăm suma de la 
poziția 77.” 
Dl.  primar : ”Faceți o propunere, dl. consilier la poziția 77, cum să ...” 
Dl cons. Cipleu : ”Suma poate să rămână aceeași, din punctul meu de vedere dar să 
rămână destinată achiziție de dale, fără manoperă.” 
Dl.  primar : ”Deci poziția 77 destinată achiziției de dale, fără manoperă.” 
Dl cons. Cipleu : ”Vom găsi 200 milioane în buget, vin aici și stau o zi cu dl. Dem .” 
Dl. cons. Jurcuț : „Să pună și la Peștiș, pe Valea de Șinteu.” 
Dl.  primar : „Poate ajunge și la Peștiș dacă ...” 
Dl cons. Cipleu : „Se face măsurătoarea, știm exact, eu vă spun sincer m-am uitat aici la 
preț, e cam pe-acolo, n-am comentat asupra prețului, am zis să rezolvăm niște probleme! 
Mulțumesc! Cam atât am avut de spus!” 
Dl cons. Dubău : „Dacă-mi dați voie și mie să spun câteva vorbe, că pe mine mă deranjează 
cel mai tare lipsa de seriozitate și o să vorbesc despre asta cât timp o să fiu aici, cât timp o să 
sesizez lipsa de seriozitate. Văd aici un raport de specialitate, un referat de necesitate, 
probabil a vrut să spună numele, de la Serviciul SPAS pentru zilele de 1 iunie, zilele orașului, 
Crăciunul și Revelionul. Raportul ăsta îmi spune câte pachețele îi trebuie, dar o justificare de 
preț, nimica? ” 
Dl.  primar : „Pachețelele se fac la Selgros, vă dați seama că...” 
Dl cons. Dubău : „Dar nu se fac la Selgros, pachețelele se achiziționează de oriunde, da? 
Un referat de necesitate, cum ați ajuns la suma asta?” 
Dl.  primar : „Prin înmulțirea numerelor de pachete cu prețul unitar.” 
Dl cons. Dubău : „Care preț unitar, că nu-i în referatul de necesitate. Păi, asta vă spun d-lor, 
ne batem pe picioare, pe burtă, pe ce ne batem aici? Eu nu sunt bătaia de joc a niciunui 
funcționar din Primărie - unu la mână, doi la mână, luna trecută s-a votat bugetul, da? La lege 
spune așa, că văd că nu aveți o problemă cu ce scrie în MO, că văd că citează aici conform 
art. 2-tralala. -D-le, dar aplică dacă citești. Noi luna trecută am votat bugetul și planul de 
achiziții, pentru că așa spune legea că, dacă ai un buget definitiv, votezi planul de achiziții. 
Vreau eu să văd, că eu astăzi vin și suplimentez acel plan de achiziții care e suportul bugetar 
al ăstora. Păi ce fac eu acuma?” 
Dl.  primar : „Nu avem încă...” 
Dl cons. Dubău : „Păi nu avem, păi atunci plecați cu el la plimbare, d-le Primar!” 
Dl.  primar : „Nu, nu, planul anual de achizițiiși dv. l-ați suplimentat fără buget anul trecut 
dacă vă amintiți, la Tinăud și vi l-am votat noi, deci n-ați făcut modificare de buget!” 
Dl cons. Dubău : „Stați puțin de atunci s-a schimbat ...” 
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Dl cons. Cipleu : „Apropos de chestiunea asta, că nu pot să trec peste ea așa, că eu sunt 
mai uituc așa, deci, ați votat implementarea respectivelor proiecte la care ați avut o observație 
de făcut în sensul că se vor implementa cu condiția existenței banilor în buget. Nu s-au 
implementat, mă gândesc că asta a fost condiția, după care veniți și spuneți că ați terminat 
excedentul. Deci ați avut bani, dar n-ați vrut să faceți drumurile la Tinăud.” 
Dl.  primar : „S-a format în luna decembrie că s-a încasat banii de la ajutor social, de la 
însoțitori și de la...” 
Dl cons. Dubău : „Suntem în situația în care a trecut fix 1 lună de când s-a aprobat bugetul. 
Eu nu spun că nu au acoperire în buget, poate că au, dar astea trebuie...” 
Dl.  primar : „Punctual la fiecare vom aproba buget.” 
Dl cons. Dubău : „Dl. Primar, ordinea este inversă!” 
Dl.  primar : „Cum să fie inversă, d-le?” 
Dl cons. Dubău : „Păi citiți,d-le!” 
Dl cons. Cipleu : „Și apropos de chestiunea asta cu votul, votăm excedentul din luna 
decembrie, iarăși nu vă cred, că bâjbâiți printre ele. În luna noiembrie știați clar că n-o să 
investiți tot excedentul, lucru dovedit pentru că la parcuri și acum mai cumpărăm felinare, în 
luna aprilie. Deci, dacă doreați cu adevărat să implementați respectivele proiecte așa cum ați 
ajuns să declarați, ați dat un vot politic, după care bineînțeles l-ați băgat sub covor că a fost 
inițiativa opoziției. Vă mulțumim frumos! Excedent ați avut liniștit și aveați garanția faptului că 
o să aveți excedent pentru că era clar că investițiile pe care vi le-ați propus n-o să le puteți 
realiza până la sfârșitul anului. Deci era foarte frumos, nu trebuia să așteptați crearea unui 
excedent, el există din anii anteriori și puteați să alocați o sumă de acolo. Asta ca să lămurim 
și să nu creadă lumea că tot ce se spune aici....” 
Dl.  primar : „Dacă vă uitați, s-a încasat o căruță de bani în decembrie...” 
Dl cons. Cipleu : „Bun, și ați avut un camion înainte și nu l-ați cheltuit, așa căruța este 
nesemnificativă.” 
Dl cons. Dubău : „Încă o dată, aceste cheltuieli știm astăzi dacă au sau nu suport bugetar?” 
Dl.  primar : „Probabil vor avea...” 
Dl cons. Dubău : „Nu, nu, probabil vor avea, eu v-am întrebat, dv. aveți certitudinea că 
sumele astea... nici nu știm cât este totalul lor.” 
Dl.  primar : „Pentru ce nu vom avea suport bugetar nu le vom achiziționa.” 
Dl cons. Dubău : „Nu, nu, răspundeți-mi la întrebare.” 
Dl.  primar : „Nu poți să le achiziționezi fără bani.” 
Dl cons. Dubău : „Dl. Primar, răspundeți la întrebare, totalul ăsta de aici care, am mai rugat o 
dată să facă totalul dar văd că-i lene la dl. Vinter, poate-l rugați frumos! Pentru astea este 
suport bugetar sau nu, pentru că altfel ne jucăm de-a Primăria. Încă o dată noi ne întâlnim aici 
lună de lună, da, când identificați banii veniți și cu respectivele. Încă o dată, luna trecută dl. 
Dem m-a luat la mișto de acolo…-„D-le. că nu așa se face bugetul.” –Bă prietene, bugetul se 
face...” 
Dl.  primar : „Putem angaja cheltuieli și se pot plăti în anul viitor.” 
Dl cons. Dubău : „Nu, nu, în momentul în care se face bugetul, că așa spune legea, da, 
după aceea aprobi planul de achiziții. Planul de achiziții e prevăzut în mai multe acte 
legislative, inclusiv în ăsta cu achizițiile publice inclusiv în cea cu tehnica bugetară și cu codul 
fiscal, da, și legea finanțelor publice locale. Atunci când s-a votat bugetul, că de aceea v-am 
întrebat și atunci cheltuielile astea unde vin în buget? Nu-mi face bugetul la mișto, global și nu 
știu ce. Hai să văd eu fiecare art. de aici, să pot să-i văd corespondentul în bugetul orașului, 
că-i simplu, dă-mi mură-n gură că nu mă supăr dacă-mi dai informația mură-n gură, eu vreau 
să văd ăștia, 3 lei care presupun zilele orașului, ia să văd îi am aici, nu-i am, când o să-i am 
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banii ăștia prevăzuți în buget, că și bugetul ăla este o previziune, nu înseamnă că am banii în 
jeb, da?” 
Dl.  primar : „Corect! Mai mult ca sigur vom încasa mai mult!” 
Dl cons. Dubău : „Da, este posibil să muți banii dintr-o parte în alta că de aceea v-am spus și 
de aceea am ținut la regula asta și când se vine cu bugetul, se vine și cu planul de achiziții, 
este greu? D-le, este greu?” 
Dl.  primar : „Am lăsat rectificarea bugetară ca să vedem cât de cât, cât încasăm.” 
Dl cons. Dubău : „Bugetul este o previziune nu o încasare, aceea este execuție.” 
Dl.  primar : „Să vedem un trend al încasărilor.” 
Dl cons. Dubău : „Spuneți și d-lui Dem că și eu mai studiez și le înțeleg cu bugetul, bugetul 
este o previziune, da, iar execuția este exact ceea ce se încasează.” 
Dl.  primar : „Și asta este o previziune, nu-i obligatoriu să le facem noi toate astea dacă nu 
putem să le facem.” 
Dl cons. Dubău : „Dar trebuie să ai deschisă bugetare pe ele.” 
Dl.  primar : „Nu este obligatoriu.” 
Dl cons. Dubău : „Cum să nu fie, dar scrie în Legea Finanțelor Publice locale.” 
Dl.  primar : „Știți că s-a dat ordinul ăla 69 cum să faci angajamente bugetare.” 
Dl cons. Dubău : „Nu faceți dv. angajamente bugetare în lipsa previziunilor, ia uitați-vă aici, 
spuneți-mi și mie, știți cât este totalul la cheltuielile astea?” 
Dl.  primar : „ Nu știu!” 
Dl cons. Dubău : „Eu nu-s aici să facă mișto de mine,Vinter sau... nu știu cine, câți bani 
valorează lucrurile astea?” 
Dl.  primar : „Le putem aduna!” 
Dl cons. Dubău : „Eu să le adun? Dv. nu știți dar dv. conduceți Primăria asta, dar mie casă 
fac lucrurile astea, mie îmi trebuie 3 miliarde pe care acum vă gândiți că îi adunați de undeva, 
vă vin din cer sau primiți o sponsorizare de la d. Gros?” 
Dl.  primar : „Da, poate.” 
Dl cons. Dubău : „Hai să fim serioși unii cu ceilalți ca să nu ne răcim gura degeaba și să 
meargă treaba bine! Când aveți linie bugetară ați suplimentat planul de achiziții sau îmi 
garantați mie acum, mi-aduceți bugetul care s-a votat și-mi spuneți: -Bă Dubău uite asta cu...” 
Dl.  primar : „Fiecare are un corespondent în buget.” 
Dl cons. Dubău : „Când este emisiunea aceea la TV, mâine?” 
Dl.  primar : „Care emisiune?” 
Dl cons. Dubău : „Aceea cu promovarea orașului Aleșd!” 
Dl.  primar : „O, nu!” 
Dl cons. Dubău : „Nu, nu, păi ia să vedem ce zice aici că vi s-a oferit o posibilitate acum. 
Când aveți timp de antenă?” 
Dl.  primar : „Nici gând!” 
Dl cons. Dubău : „Să fim serioși asta ne trebuie nouă! Eu v-am explicat cu turismul, să lăsați 
cheltuielile astea de… cu turismul și cu prostiile astea că dv. nu faceți turism în Aleșd. La ce 
vă trebuie dv. să cheltuiți 1000 euro să stea luni la tv. la o emisiune la care nu se uită nimeni.” 
Dl.  primar : „Se face promovare.” 
Dl cons. Dubău : „Ce promovare, d-le? La TV Transilvania, TTTV, la care nu se uită nimeni, 
ce promovare?” 
Dl.  primar : „Promit ca nici nu apar în ea, d-le Consilier, dacă doriţi, că nu-mi fac reclamă!” 
Dl cons. Dubău : „Eu vă spun cum se face o targhetare de marketing, da? Eu când îmi 
propun să mă promovez undeva păi ăla la care mă promovez, mă uit ce targhet și ce țintă de 
public are, da? 
Dl.  primar : „La cetate, la școli.” 
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Dl cons. Dubău : „Daca eu vreau să ies să fac o publicitate păi mă duc…de ce nu mergeți la 
TV Ineu că tot atât este! Deci dv. mergeti la o TV obscură, nici nu știți ce date de audiențăare, 
nici ce impact va avea aceşti 4000 lei! Câți cetățeni se vor uita la TTTV? Gândiți când faceți 
ceva! Nu dați 4000, dați 100.000, 100 de milioane pe publicitate duceți-ă undeva unde aveți 
expunere, nu povești din astea! Dați la “Radio șant”, hai să fim serioși!” 
Preşedintele de şedinţă–“Mai dorește cineva...” 
Dl cons. Cipleu : „Eu mai am o observatie, nu ține de conținut, ține de o chestiune care am 
mai spus-o și vreau s-o reiterez aici, de faptul că din păcate după părerea mea, din punct de 
vedere legal Consiliul local Aleșd este numai o anexă, în sensul că stabileşte lucruri care deja 
se întâmplă adică nu stabileşte, validează lucruri stabilite ca să folosim termeniicorecţişi mă 
refer aici la pct. 1- felinare, montaj şi nu ştiu ce, de ce spun ceea ce spun: 1-la mână, eu cu 
felinare şibăncuţe pe E60 nu văd.. Dacă noi voiam o zonă de promenadă nu cred că este cea 
mai potrivită să faci unde este trafic infernal şi tirurile stau câte 3-5 minute la trecerea de 
pietoni, pui băncuţeşi felinare.” 
Dl cons. Dubău : „Poate sunt unii care se droghează de la ţevile de eşapament.” 
Dl cons. Cipleu : „Impactul este “0”, nu-i o zonă de promenadă, o zonăundesăstaipebăncuţe, 
săvezice, “Camioaneîn mulţime”şi a 
douachestiunecăvotămacumasăachiziţionămacumafelinareşimă refer nu la costurişinici la 
motivulpentru care le punem, ci la seriozitate, noiastăzivotămsăpunăfelinareşidupă cum 
ştiţidacăaţitrecutmăcarprincentru, darasta face cam fiecare, 
maiavemsăpunemfelinarelecădejasuntpozatecablurile, 
sunttrase,inclusivplatbandapentruîmpământare, decinumaifelinarelevor fi puse. Deci 
noiastăzivotămce s-a întâmplatdeja, nu ce se vaîntâmpla.” 
Dl.  primar : „Nu s-a întâmplat nimica!” 
Dl cons. Cipleu : „S-a întâmplat şi altă chestiune regretabilă din punctul meu de vedere, este 
că după ce s-a introdus după 7 ani de PNDL, conducta de apă de alimentare din centrul 
oraşului, venim şi pozăm în acelaşi an un cablu de alimentare cu curent electric şi deasupra 
lui punem moţ-cocoţ, punem barele alea care se vor garduri și mai mult arată a elemente de 
priponire a animalelor, exact în aceleași șanțuri și asta până nu se îngroapă. Vă rog să vedeți 
vis-a-vis de firma dv. și de spital, exact în același șanț. Eu nu știu cum se vor face intervenții, 
Doamne ferește, în caz de avarie pe conductă de apă, scoatem înapoi cablul electric de 
alimentare a felinarelor și gardurile acelea albastre.” 
Dl.  primar : „Felinarele nu merg decât noaptea, d-le, și sunt alimentate de la stâlp.” 
Dl cons. Cipleu : „Dar n-am eu treabă, că nu noaptea mă interesează...” 
Dl cons. Dubău : „Caută cablul acolo peste apă!” 
Dl.  primar : „Este heblu la fiecare stâlp.” 
Dl cons. Dubău : „Dacă vine un Dorel și trebuie să intervină la apă, prima dată trebuie să...” 
Dl cons. Cipleu : „După părerea mea este dovadă de neseriozitate să suprapuneți într-o 
groapă 3 elemente, care se numesc: conductă de alimentare cu apă, conductă de alimentare 
cu curent electric indiferent ce regim de funcționare are și moț și cireașa de pe colivă niște 
„bare albastre, frumoase”. 
Dl.  primar : „Și Electrica are cabluri tot pe-acolo că am fost foarte atenți ca să nu-l tăiem 
când am băgat apă pe-acolo. Să certăm și Electrica că are cablu pe-acolo?” 
Dl cons. Cipleu : „Și-acuma după ce nu l-ați tăiat pe-a lui Electrica, ați pus deasupra apei 
unul pentru felinare, d-le! Eu asta vă întreb, în momentul în care este nevoie de-o racordare, 
de-o intervenție la conducta de apă pe unde săpați? O luăm ca la puț, ferească D-zeu din 
lateral sau cum săpăm acolo ca să ajungem la conducta de apă? Ați pus un cablu electric în 
același an și un gard sau ce-o fi ăla, că nu mă lămuresc!” 
Dl.  primar : „Sunt în laterala conductei.” 
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Dl cons. Cipleu : „Mâine mă duc și fac poze și le pun să le fac publice.” 
Dl cons. Dubău : „Acuma, că se duc ăștia și le astupă la noapte!” 
Dl cons. Cipleu : „Apropos de chestiunea asta, noi deci acuma votăm să montăm 
felinareunde jumătate lucru-i făcut, că eram gata să fac o prinsoare cu colegii la comisia de 
urbanism, să-i întreb dacă știu cine o să facă lucrarea, că au zis că: „-Nu, că achiziția-i 
publică”. 
Dl.  primar : „Da, bineînțeles, achiziția se pune pe SEAP.” 
Dl cons. Cipleu : „Când?” 
Dl.  primar : „După ce aprobăm planul achizițiilor publice, normal!” 
Dl cons. Dubău : „După ce-s gata felinarele montate .” 
Dl.  primar : „Nu!” 
Dl cons. Cipleu : „Atunci fac și eu …eu nu pun în plic, vă spun de-acuma că osă câștige 
Selalice, facem pariu?” 
Dl.  primar : „Nu-l puneți în plic!” 
Dl cons. Cipleu : „Nu-l pun, vă spun aici că nu am...” 
Dl. cons. Caracoancea :„Pentru lucrările astea care se fac, apă- canal, curent, nu este un 
proiect făcut de urbanism? Eu nu am văzut, acuma și eu am o experiență…” 
Dl.  primar : „Apă și canal” este pe un proiect din 2007 care nu a fost implementat până 
acuma, m-am chinuit și am găsit o firmă serioasă care să le implementeze la prețurile 2007, 
vă dați seama?” 
Dl. cons. Caracoancea :„Dar întrebarea mea nu este asta, întrebarea mea este că se 
lucrează haotic.” 
Dl.  primar : „Nu s-a lucrat haotic deloc, foarte ordonat a lucrat firma asta.” 
Dl. cons. Caracoancea :„Dl. Primar vă rog frumos când ați vorbit, eu nu v-am înterupt. 
Lăsați-mă să vă întreb întâi și-apoi îmi răspundeți! În primul rând cînd eu îmi fac casă trebuie 
să aduc o sută de aprobări, când ai făcut canalizarea cine a dat aprobare la IREC să bage 
cablul acolo, cine a dat aprobare la ăla să pună canalul pe acolo? Eu nu am văzut un proiect 
și chiar discutam cu băiatul meu care a lucrat o perioadă în Germania, la schimbat cabluri 
prin sate, pe-acolo nu s-a jucat, d-le, dacă apa a fost aici, a fost obligat la nu știu câți metri să 
se ducă cu cablu.” 
Dl.  primar : „Dl. Gogu este un proiect.” 
Dl. cons. Caracoancea :„Dar ăla nu-i proiect, este haotic!” 
Dl.  primar : „S-a început pe fondul de mediu în 2007, fondul de mediu s-a închis și s-a mutat 
pe PNDL. ÎN 2014, fosta conducere a Primăriei nu a lucrat nimic până acum, nimeni nu a vrut 
să lucreze pe centrul ăsta, d-le!” 
Dl. cons. Caracoancea :„Dar nu mă înțelegeți nici acuma, eu nu spun să nu se facă sau că 
nu-i bine că se face, dar se face haotic. Cablul este aici, apa aici, dincoace celălalt.” 
Dl cons. Dubău : „Băncuțele le puneți înainte sau după ce-i gata trotuarul?” 
Dl. cons. Caracoancea :„Nu! Mai este altceva, fac un pic de abatere, tot discutăm, totuși 
este un oraș al șantierului, este jumătatea anului azi-mâine, încă nu se mișcă o cărămidă, 
este grozav să mergi încolo spre noi, parapeții cu insulele acelea, cine le-a dat, acolo sunt 
aruncați pe marginea drumului, nimica.” 
Dl.  primar : „Eu vorbesc săptămânal cu Sergiu care se ocupă, de la Straval „vin, trasez, fac, 
dreg” și nu vin …Cine îi controlează? ” 
Dl.  primar : „Ministerul Transporturilor. E proiect European implementat de Ministerul 
Transporturilor.” 
Dl. cons. Caracoancea :„N-aveți dreptate! Uite azi am discutat cu un băiat care a lucrat la 
proiect apă-canal în orașul Lipova, 2 ani de zile, zilnic primarul i-a controlat, cu banii cu 
proiectul de la guvern, la noi dl. Primar tot anul cât s-a lucrat nu l-am văzut în zona aceea.” 
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Dl.  primar : „Tot timpul am fost pe teren.” 
Dl. cons. Caracoancea :„Unde? La fotbal, dar nu acolo!” 
Dl.  primar : „Tot timpul am fost că altfel nu reușeam să asfaltăm totuși 60% din oraș.” 
Dl. cons. Caracoancea :„Care 60%?” 
Dl.  primar : „Partea de sub deal, i-am forțat și au rămas fără bani încasați, sute de milioane 
de lei, fraieriți de către firma din Constanța așa au rămas firmele și momentan contractul este 
reziliat.” 
Dl. cons. Caracoancea :„Eu v-am spus ce văd și mai ales oglinda orașului este E60 care 
este sub orice critică.” 
Dl.  primar : „Dacă pe E60 nu s-a lucrat bine atunci nu știu ce să zic.” 
Dl. cons. Caracoancea :„Ba da, Selalice a lucrat foarte bine acolo, în partea mea n-am 
treabă cu ei, au lucrat foarte bine, dar acolo le sunt gardurile, șanțurile descoperite, acolo-i 
grămada…” 
Dl.  primar : „În 2-3 săptămâni va fi gata.” 
Dl cons. Cipleu : „Stați puțin că încă n-au hotărât să pună felinarele, despre asta vorbeam. 
Eu mă bucur totuși că cu ocazia învierii ați tăiat 9 m liniari din gardul ăla din jurul bisericii, e 
un pas!.” 
Dl.  primar : „Pe răspunderea mea! O să-l pună la loc …” 
Dl cons. Cipleu : „Ceea ce înseamnă că CNANDR-ul are o limită de competeță.” 
Dl.  primar : „Eu am vorbit cu ăla și i-am spus că-i tai gardul ca să înconjurăm biserica.” 
Dl cons. Dubău : „Deci nu mai trebuie să le mai cumperi flex la ăia care...” 
Dl.  primar : „Probabil îl va pune la loc pentru că n-o să-i deconteze lucrarea.” 
Dl. cons. Caracoancea:„Dacă în casa mea face cine, ce vrea, nu vă supărați…” 
Preşedintele de şedinţă: ”Supunem la vot. Cine este pentru?” 
D-na secretar: „Deci cu amendamente, da?” 
Dl cons. Cipleu : „Prima dată, da, aș ruga să supuneți la vot modificarea punctului care s-a 
discutat, 77, în sensul că să rămână doar achiziția fără montaj. Punctul 72, l-ați retras. După 
care supunem la vot întregul pachet de modificări a planului de achiziții.” 
D-na secretar: „Cele două modificări propuse de dl. Consilier.” 
Preşedintele de şedinţă: ”Cine este pentru? Amendamentele au fost votate cu unanimitate 
prezentă, ele au fost aprobate. 
Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre cu amendamentele aprobate, 
care se aprobă cu 15 voturi pentru, 1 abținere, astfel adoptându-se Hotărârea nr.57care face 
parte integrantă din prezentul proces verbal. 
Preşedintele de şedinţă– trece la punctul 2de pe ordinea de zi, dă citire proiectului de 
hotărâre: „ 
Preşedintele de şedinţă dă cuvântul comisiilor: 
          Comisia Buget – aviz favorabil.   
          Comisia Juridică – aviz favorabil. 
          Comisia Urbanism – aviz nefavorabil. 
          Comisia Învăţământ – aviz favorabil 
Preşedintele de şedinţă- „Dacă sunt discuţii...” 
Dl cons. Dubău : „Aș avea o întrebare: Motivarea modificării este dată de scrisoarea de la 
ADR N-V. -De unde îmi rezultă mie ce trebuie modificat?” 
Dl.  primar : „Pentru că avem TVA 20% anul trecut și acum avem TVA, 19%.” 
Dl cons. Dubău : „Da?” 
Dl.  primar : „Da. Asta este singura modificare. Altfel nu trebuia modificată-„Hotărâre de 
Consiliu de aprobare a proiectului cu ultima formă a bugetului rezultat în urma etapei”. 
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Dl cons. Dubău : „Stați că mă uit, poate n-am înțeles eu, asta e hotărâre veche, asta este 
cea nouă.” 
Dl.  primar : „Da, puteți, de aceea am și atașat-o, asta este toată diferența, acel 1%.” 
Dl.  primar : „Este bine.” 
Dl cons. Dubău : „Nu știu dacă-i bine, nu stau să socotesc acuma.” 
Dl.  primar : „Fiți liniștit, că-i bine.” 
Dl cons. Dubău : „Cu dv. nu-s liniștit, sunteți mincinos!” 
Dl.  primar : „Te rog frumos! Hai să ne vedem de lungul nasului.” 
Dl cons. Dubău : „Păi ați mințit de câteva ori!” 
Dl.  primar : „Niciodată n-am făcut asemenea afirmații.” 
Dl cons. Dubău : „Da, dar dacă mințiți, eu ce să fac!” 
Dl.  primar : „Hai să ne respectăm unii pe alții.” 
Dl cons. Dubău : „În raportul de specialitate, la necesitatea modificării trebuia- s-a schimbat 
cota de TVA și se modifică cifrele alea pentru asta. Eu trebuie să vă cred pe cuvânt.” 
Dl.  primar : „Bine!” 
Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre, care se aprobă cu 12 voturi 
pentru, 1 împotrivă și 3 abțineri astfel adoptându-se Hotărârea nr.58care face parte 
integrantă din prezentul proces verbal. 
Preşedintele de şedinţă: Declar ședința încheiată! 
 
 
 
 
 

Președinte de ședință,                                                               Secretar, 
Vancea Viorel                                                                 Lauran Nicoleta 


